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La Federació d’Organitza-
cions Empresarials de Gi-
rona (FOEG) i els dos sin-
dicats majoritaris a les co-
marques gironines, CCOO
i la UGT, es van reunir a
principis de mes en la tau-
la de negociació després
de quatre anys sense fer-
ho per reprendre el diàleg.
Totes les parts fan una va-
loració positiva de la tro-
bada, que va ser convoca-
da pel nou president de la
FOEG, Ernest Plana, que
va accedir al càrrec a finals
de l’any passat. Segons va
explicar ahir Ernest Plana
–que va participar en una
jornada de dinamització
comercial–, és necessari
que en moments de crisi
com l’actual es reiniciïn els
contactes. “Cal unir esfor-
ços per donar feina i que
tot sigui beneficiós”, va
afirmar el president de la
FOEG, que, a més, va afe-
gir que era benvingut “tot
el que pugui aportar un
sector a l’altre”. La FOEG
reuneix actualment 22 as-

sociacions i uns 20.000
empresaris.

Negociació col·lectiva
També des dels sindicats
es va valorar ahir de mane-
ra positiva la trobada, i van
destacar que entre els te-
mes principals que es van
tractar hi ha la negociació
col·lectiva i, més concreta-

ment, els convenis que
queden per negociar, la si-
tuació de l’N-II i el TGV, en-
tre altres coses. Les parts
van acordar trobar-se un
cop cada un o dos mesos i
treballar en favor de la
reactivació econòmica de
les comarques gironines.
Amb l’objectiu de treballar
per assolir la reactivació
econòmica, sindicats i pa-
tronal van “acordar obrir
una via de diàleg i concilia-
ció a tots nivells”, explica-
va Dolors Bassa referint-
se a aquesta reunió, que va
tenir lloc el 2 d’abril, però
que no va transcendir fins
ahir i que, segons va expli-
car Bassa, havia de ser
convocada per la FOEG.

El secretari general de
CCOO a les comarques gi-
ronines, Bartomeu Comp-
te, va fer una valoració
“molt positiva” de l’inici
d’aquestes trobades, tot i
que va afegir que ara cal-
drà veure “quin recorre-
gut” tenen. “Per part nos-
tra, hi posarem tot el que
sigui possible”, va afegir
Compte, que també va de-
clarar que, si hi havia ha-
gut cap problema els úl-
tims quatre anys, havia es-
tat el diàleg social. A més,
el líder de CCOO a les co-
marques gironines va ex-
plicar que el sindicat esta-
va organitzant una jorna-
da sobre negociació col-
lectiva. Segons van expli-
car els sindicats, el 7 de ju-
liol s’acaba el termini per a
la negociació dels quatre
convenis –de quinze– que
queden per negociar. ■
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a La FOEG, la UGT i CCOO es van reunir a principis de mes en una mesa de negociació que des del
2009 no operava i que s’havia format el 2005 a Totes les parts en fan una valoració positiva

Patronal i sindicats reprenen
el diàleg, quatre anys després
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Les frases

“La valoració de la
trobada que fa CCOO
com a recuperació del
diàleg social és molt
positiva”
Bartomeu Compte
SECRETARI GENERAL DE CCOO A LES
COMARQUES GIRONINES

“Tot el que fomenti
el diàleg és positiu.
Sobretot després de
tant de temps sense
haver-se trobat”
Dolors Bassa
SECRETÀRIA GENERAL DE LA UGT A
LES COMARQUES GIRONINES

Bartomeu Compte i Dolors Bassa, líders de CCOO i la UGT, respectivament, a les comarques gironines ■ URE COMAS

“El més important
és unir esforços per
donar feina i que tot
sigui beneficiós”

Ernest Plana
PRESIDENT DE LA FEDERACIÓ
D’ORGANITZACIONS EMPRESARIALS
DE GIRONA

La Generalitat ha derogat
la denominació d’origen
protegida (DOP) Oli de
l’Empordà. El motiu, se-
gons explica el president
de la DO, Simó Casanovas,
respon al canvi de norma-
tiva europea i a les necessi-
tats d’adaptar-se als nous

requisits. Tràmits que, se-
gons Casanovas, ja estan
en marxa i es preveu que
“d’aquí a dos mesos tin-
guem el reconeixement
provisional” del govern es-
tatal. Segons el president
de la DO, és un tràmit for-
mal que es preveu que es
resolgui abans de la collita
de l’octubre, de manera
que la producció d’en-
guany pugui ser certifica-
da com a DOP. Casanovas
és optimista i creu que la
propera producció es po-
drà etiquetar novament.

La derogació de la DOP

Oli de l’Empordà es re-
munta al 2007, quan es va
enviar a la Comissió Euro-
pea la sol·licitud perquè
fos reconegut com a DOP.
El 2008 se li va concedir de
manera transitòria, però

amb els canvis de normati-
va europea, s’ha de tornar
a tramitar.

La DOP Oli de l’Empor-
dà va recollir l’any passat
uns cinc milions de quilos
d’olives, que van permetre

obtenir uns 300.000 qui-
los d’oli. La qualitat i sin-
gularitat d’aquest oli ve
avalada per les varietats
específiques de la zona: ar-
gudell, corivell i verdal (llei
de Cadaqués); i la varietat

arbequina.
La zona de producció de

l’oli de la DOP comprèn els
terrenys situats als muni-
cipis de les comarques de
l’Alt Empordà i el Baix Em-
pordà, principalment, i al-
guns municipis limítrofs
de les comarques del Giro-
nès (Flaçà, Llagostera,
Madremanya, Sant Jordi
Desvalls i Viladasens) i el
Pla de l’Estany (Crespià,
Esponellà i Vilademuls).
La superfície de cultiu
d’oliverar de l’Empordà és
una de les més antigues de
Catalunya, amb una su-
perfície total de 2.130,74
(1.832,75 ha a l’Alt Em-
pordà; 245,95 ha al Baix
Empordà; 27,37 ha al Gi-
ronès; 24,67 ha al Pla de
l’Estany). Aquesta super-
fície d’oliverar representa
aproximadament entre el
5 i el 10% del total de la su-
perfície conreada en
aquesta regió. ■
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a La Denominació
afirma que serà una
suspensió temporal
d’un parell de mesos

Ampolles d’oli de la denominació d’origen Empordà ■ LLUÍS SERRAT


